
در  اجتماع�ي  ش�بكه هاي  كارب�ران 
توئيت هاي�ي مطالبه رس�يدگي به موانع 
ازدواج جوانان را داشتند. كاربران از زواياي 
مختلفي نگاه خود به موانع ازدواج را ذكر 
كردند. آنها شرايط اقتصادي، فرهنگي و 
اجتماعي را برشمردند. از نگاه آنان اشتغال، 
مس�كن و مس�ائل فرهنگي اصلي ترين 
موانع ازدواج هستند. كاربران همچنين از 
مسئولان خواستند در صورتي كه دغدغه 
افزايش جمعيت را دارند از مسير ازدواج 
مانع زدايي كنن�د. در ادام�ه بخش هايي 
از واكنش هاي كاربران مرور ش�ده است. 

   ف. ميرزايي:
به ج��اي طرح هاي ضربتي ب��راي زاد و ولد 
بهتر نيس��ت هزينه زندگي پايين بيايد. با 
حكم و ابلاغيه نه زاد و ول��د بالا مي رود، نه 
ازدواج بيشتر مي شود. هزينه هاي زندگي 
را پايين بياوريد تا ش��رايط ب��راي ازدواج و 
فرزندآوري فراهم شود. با ابلاغيه و محروم 
كردن بخش بزرگ��ي از جامعه كه مجردند 

نمي توان كاري كرد. 

   كاربري با نام »فرح بخش«:
طبق آمار ۸۷ درصد از مردم معتقدند بهترين 
سن ازدواج براي دختران ۱۶تا ۲۵سال است 
و از هر۱۰دختر هفت نفرشون معتقدند اگه 
مشكلات اقتصادي كم بش��ه ازدواج ميكنن.  
متوليان خانواده و جمعيت موانع ازدواج رو از 
جلوي پاي جوان ها برداريد. پدرا و مادرا كمتر 

در مورد مسائل مالي سختگيري كنيد. 
   علي صادق زاده:

مش��كلات اقتصادي براي همه مشكلاتي ايجاد 
مي كند اما چيزي كه اغلب از آن غافل هس��تند 
تأثير اين گراني ها بر مجردهاست. هر چه مشكلات 
بيشتر، فاصله ش��ان از ازدواج بيشتر و اين هزار تا 
مشكل و چالش ذهني و رواني و روحي برايشان 
ايجاد مي كند. نگاه به گراني ها از اين حيث كمتره. 

   كاربري با نام »هدي«:
به عنوان يك دختر كه در ش��رف ازدواج هستم، 
بزرگ ترين نگرانيم جهيزيه اس��ت. چطور پدرم 
ميخواد اونقدر پول جور كنه ك��ه يخچال و گاز و 
همين وسايل دم دستي معمولي رو بگيريم. بمونه 
ديگر هزينه هاي جانبي. همين هم باعث ميشه فعلًا 

از پذيرفتن خيلي از خواستگارهام صرف نظر كنم. 
   مانيا فريادرس:

مركز پژوهش هاي مجلس س��ه عامل ازدواج 
دير هنگام را هزينه  بالاي آغاز زندگي، مسكن، 
بيكاري و پيدا نكردن گزينه مناس��ب ازدواج 
عنوان كرده. نتايج پژوهش سال۹۴هم نشون 
ميده ۳۰درصد از پاسخ دهندگان گفتن قصد 
ازدواج ندارن، ۱۵درص��د از آن۳۰درصد هم 
اعلام كردن اگه موانع اقتصادي آنها هم رفع 

بشه باز ازدواج نميكنن!
   حامد سلطاني:

تا سن ازدواج نياد زير ۲۵ سال واسه مردها و 
۲۰سال واسه دخترا اين جامعه شاد نخواهد شد 
تا زماني كه جمع هاي خانوادگي و خويشاوندي 
مثل گذشته ها نشه تا شب نشيني هاي ساده 
دوباره ش��كل نگيره تا زماني كه مقايسه ها و 
حسادت ها رو حذف نكنيم خوشبخت نخواهيم 

شد.) البته همه در چارچوب دين و اخلاق(
   كيان مهزاد:

موانع ازدواج در ايران بيشمار است: سربازي، 
 مس��كن، اش��تغال، عدم آموزش، فردگرايي، 

 مسئوليت ناپذيري و... اگر مي خواهيم آينده 
ايران را درك كنيم بايد مسئله ازدواج را به دقت 
تحت نظر قرار داد و برايش كارگروه ويژه تعريف 

كرد و سهم هر دستگاه هم مشخص شود. 
   احمد رجب پور:

به جز مسائل اقتصادي، رسم و رسومات غلط 
و حرف هايي مثل ما ي��ك دونه دختر داريم و 
آرزوي ديدنش رو در فلان و فلان داريم باعث 
شده همون كسايي هم كه يك ذره دستشون 
ميرسه نرن سمت ازدواج. خانواده ها خواهشاً 
بفهميد كه الان وقت آرزوبازي و رسم و رسوم 

داري و چشم و هم چشمي نيست. 
   ساسان نصيري:

بسياري از دوستام رو وقتي به ازدواج سفارش 
ميكنم ميگن مگر ديوونه ايم آزادي هامون رو 
ول كنيم و بريم شب تا صبح به فكر كرايه خونه 
و برنج و مرغ و يارانه باشيم. اين سه تا مسئله 
است: اولاً نميدونن چرا بايد اصلًا ازدواج كرد. 
ثانياً مسئوليت پذير نيستند و ثالثاً هم اينكه 
از شرايط اقتصادي متأهليني كه مي بينند 

وحشت دارند.
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ازدواج ظاهراً گره اقتصادی ندارد!
كاربران شبكه هاي اجتماعي از موانع ازدواج و وظايف دولت در تسهيل آن گفتند

اين صفحه پيام ه�ا،  متن ها، عكس نوش�ت ها و خبرهاي كوتاه 
منتشر شده در فضاي مجازي را بازنشر می دهد. تلاش بر اين 
اس�ت كه ديدگاه ها و نظرات كاربران انديش�مند ش�بكه های 

اجتماعی در عرصه مكتوب هم ديده شود.

اول خودت را بساز
حاج آقا مجتبي تهراني)ره(:

 ُ روايتي اس��ت از پيامبراكرم)ص( ك��ه مي فرماي��د: »أوَحَي اللَّه
تعََاليَ إلِيَ عِيسَ��ي بنِ مَريم: عِظْ نفَْسَك بحِِكمَتِي«: اول خودت 
را با آن پندهايي كه به ت��و دادم، پند بده. چ��ون گفتم كه اينها 
»خداساخته« هستند، بعد هم مي آيند و ما را مي سازند. ما چون 
خداساخته نيستيم، اول بايد خودمان را بسازيم؛ لذا مي فرمايد: 
»عِظْ نفََسَك بحِِكمَتِي وَ إنِْ انِتَْفَعتَ فَعِظِ النَّهاسَ«: اگر پند گرفتي و 
از نظر دروني، ساخته شدي، برو ديگران را بساز، »وَ إلِاَّه فَاستَحيي 

مِنِّي«: وگرنه از منِ خدا خجالت بكش!
در نقل ديگ��ري همي��ن رواي��ت را آورده و مي فرماي��د: »وَ إلِاَّه 
فَاس��تَحيي مِنِّي أنَ تعَِظَ النَّهاسَ« به قول ما مفهوم را در منطوق 
آورده است و صريحاً مي فرمايد: اگر خود را نساختي و مي خواهي 

مردم را موعظه كني، از منِ خدا خجالت بكش. 
پس شرط تأثير، اين است كه در هر سه بعُد اعتقادي، اخلاقي و عملي، 

اول خودت را بسازي و سپس شروع به ساختن ديگران بكني. 
منبع: كانال تلگرامي »حاج آقا مجتبي تهراني رحمة الل عليه«

   آیينه نفس

سلبريتي اصلاح گر، سلبريتي سوداگر

مجيد شاكري در توئيتي نوشت: بعضي رفقاي من تصور مى كنند اگر يك اصلاح قيمتي 
يا مالياتي بدون چي��دن مقدمات لازم و بدون گام بندي فكر ش��ده و ب��دون تلاش براى 
كاهش هزينه اجتماعي از طريق هماهنگى با ساير برنامه هاي دولت انجام شود، لابد كار 

شجاعانه اى انجام شده. 

محسن پورعرب در توئيتي نوش��ت: دو ماهواره مكعبي كوچك ناسا كه با هدف نظارت و 
مطالعه وقوع طوفان ها طراحي ش��ده بودن پس از پرتاب توسط موشك به دليل نقص از 
رس��يدن به مدار بازماندن! اين خبر زماني حائز اهميته كه بدونيم ناسا ۶۴ ساله در حوزه 

هوافضا و پرتاب ماهواره فعاليت ميكنه.

فردين عليخواه، عضو هيئت علمي جامعه شناسي دانشگاه 
گيلان نوش��ت: با اطمينان مي توان گفت كه رويكرد كلي 
مطالعات مختل��ف علوم اجتماعي به پديده »س��لبريتي« 
منفي اس��ت. نقد متفكران و پژوهش��گران دربرگيرنده دو 
نكته است: سلبريتي ها فرهنگ مصرفي جامعه را دستكاري 
مي كنند و به طور مشخص، فرهنگ مصرف گرايي را اشاعه 
مي دهند كه ولع و نمايش مصرف، ويژگي بارز آن است. دوم 
آنكه سلبريتي ها حواس مردم را از مسائل مهم جامعه پرت 
مي كنند. در واقع آنها به حفظ وضع موجود كمك مي كنند 
و باعث مي شوند تا توده مردم به ضعف هاي وضع موجود پي 
نبرند. در اينجا »مصرف گرايي« و »پرت كردن حواس« دو 
نقش اساسي سلبريتي ها فرض مي ش��ود، البته در نقد ها و 
تفسير ها، اين دو به ش��كلي با يكديگر ارتباط دارند. درگير 
كردن توده مردم با مصرف، بريز و بپاش و زندگي تجملي، 
يكي از راه هايي اس��ت ك��ه از آن طري��ق حواس پرتي رخ 
مي دهد. بايد توجه داش��ت كه اين نقد ها معمولاً بر اساس 
عملكرد سلبريتي هاس��ت و نه نفس وجود آنها در جامعه. 
سلبريتي ها، هس��تند و وجود دارند. مهم آن است كه چه 

نقشي در جامعه ايفا مي كنند. 
با بررسي هاي مختلف مي توان به اين نتيجه رسيد كه تلقي 
بخش هايي از جامعه نسبت به سلبريتي تحقيرآميز است. 
توضيح بيشتر آنكه، اين پيش فرض وجود دارد كه هر كس، 
سلبريتي است حتماً خوب نيس��ت و هر كس خوب است 
حتماً سلبريتي نيست. گويي اين دو همزمان نمي توانند در 
مجاورت هم قرار گيرند. خوب و سلبريتي با هم ناسازگارند. 
من نگاه كلي تحقيرآميز به سلبريتي ها را نادرست مي دانم. 
براي مثال، عادل فردوسي پور را يك سلبريتي مي دانم ولي 
اطلاق سلبريتي به ايش��ان، جايگاه او را تضعيف نمي كند. 

عادل فردوسي پور)تا اين لحظه( يك سلبريتي اصلاح گر)در 
مقابل سلبريتي سوداگر( است. 

در مطالع��ات مربوط ب��ه س��لبريتي، دو اصطلاح بس��يار 
اهميت دارد: نخست اصطلاح »مديريت شهرت« و ديگري 
»مديريت اثرگذاري« است. معمولاً در جهان توسعه يافته يا 
خود سلبريتي ها يا آژانس هاي حامي از شهرت و اثرگذاري 
آنان مراقبت مي كنن��د. به همين دليل اس��ت كه معمولاً 
مي گوييم سلبريتي س��اخته مي شود و س��لبريتي، امري 
ذاتي نيست. سلبريتي ها مي توانند تصميم بگيرند، تأكيد 
مي كنم مي توانند تصميم بگيرند كه چ��ه چهره اي از آنان 
در جامعه ش��كل بگيرد، البته همانطور كه نيك مي دانيم 
مديريت شهرت، مانند ساير اقسام مديريت هميشه آنطور 
كه سلبريتي ها يا آژانس هاي طرف مشورت شان پيش بيني 
مي كنند پيش نم��ي رود. عملكرد يا رفتار يك س��لبريتي 
ريسك پذير است و مي تواند زمينه زوال يا نابودي او را رقم 
زند. مثال اخير براي اين ادعا مصاحبه ابراهيم حامدي)ابي( 
درباره اجرا نكردن ترانه خليج فارس در كشورهاي حاشيه 
خليج فارس و واكنش هاي جامعه نس��بت به او در ماه هاي 
اخير اس��ت. مديريت ش��هرت و مديريت اثرگذاري، امري 

بسيار مهم براي سلبريتي هاست. 
در ماه هاي اخي��ر اخبار مختلفي درب��اره فعاليت هاي علي 
دايي در رسانه هاي جمعي و ش��بكه هاي اجتماعي منتشر 
شده است. من، به عنوان يك پژوهشگر اجتماعي علاقه مند 
به موضوع سلبريتي، اخبار ايشان و ساير چهره هاي مشهور 
ايراني داخل و خارج از كش��ور را دنبال مي كنم. علي دايي، 
به خوبي)تا اين لحظه( از شهرت خود مراقبت كرده است. 
من فكر مي كنم كه او )يا شايد مشاورانش( مي دانند شهرت 
چيس��ت و در كجا بايد از آن اس��تفاده كرد. بررس��ي هاي 
پراكن��ده ام بيانگر آن اس��ت كه افكار عمومي هم نس��بت 
به عملكرد او نگاه مثبت��ي دارد. من علي داي��ي را نيز يك 
سلبريتي مي دانم ولي يك سلبريتي كه با وسواس از شهرت، 
محبوبيت و اثرگذاري خود مراقبت مي كند. علي دايي هم )تا 

اينجا( يك سلبريتي اصلاح گر و سازنده بوده است. 
در طول قرن بيستم، كم نبودند س��لبريتي هايي كه براي 
تغييرات مثبت اجتماعي گام هايي شايسته  توجه برداشتند. 
آنان تلاش كردند با تكيه بر جايگاه خود به عنوان سلبريتي، 
نگاه اهانت آميز جامعه نسبت به كس��اني كه ايدز داشتند، 
نگاه جامعه نسبت به حيوانات و محيط زيست و نگاه جامعه 

نسبت به جنگ ويتنام را تغيير دهند. 
سلبريتي بودن، في نفس��ه به جايگاه يا منزلتي والا/پست 
در جامعه اش��اره ندارد. ما نيازمند آن هستيم تا به عملكرد 
سلبريتي ها توجه كنيم و بر پايه عملكرد، آنان را به مخرب/ 

سازنده، اصلاح گر/ سوداگر تقسيم نماييم. 
پايان سخن آنكه، در رس��انه هاي برخي كشورها، هر سال 
سلبريتي ها بر اس��اس خدمت به جامعه، تحقق مسئوليت 
اجتماعي و انعكاس دردها و رنج هاي مردم ارزيابي مي شوند. 

اين، ايده بدي نيست. 

كار بدون مقدمه، نامش كار شجاعانه نيست شكست ناسا در پرتاب 2ماهواره

عصر كارمندان نامرئي با پايان عمر دفاتر كار!
كانال تلگرامي »دنياي اقتصاد« 
مديرعام��ل  نوش��ت: 
»ايربي ان ب��ي« - معروف ترين 
شركت خدمات آنلاين سفر در 
دنيا- از پايان »كار به س��بك 
سنتي« و آغاز عصر »كارمندان 
نامرئي« خبر مي ده��د. او در 
موف��ق  تجرب��ه  تش��ريح 
»دوركاري« مي گويد، وقت آن رسيده رهبران س��ازماني به ريل مديران جوان بيايند؛ چون 
تجربه »محيط كار ۲۰۱۹« براي خيلي از شركت ها تكرار نمي شود. كاركنان »ايربي ان بي«، 

هر سه ماه يك هفته دور هم جمع مي شوند. 
»برايان چسكي« مديرعامل اير   بي   ان   بي اخيراً اعلام كرد كاركنان شركتش از اين به بعد مي توانند 
از هرجايي كه مي   خواهند كار كنند، از جمله از آن سوي آب   ها. او همچنين گفت حقوق كارمندها 

در اين شركت، ديگر مبتني بر مكان نخواهد بود. دست كم در ايالات متحده. 
اين شركت كه طي دوران پاندمي، يك چهارم نيروهاي خود را تعديل كرده بود، درآمد سه ماه اول 

امسال را نيز منتشر كرد كه تقريباً به سطح درآمد پيش از كرونا رسيده. 
چسكي با خبرنگار مجله تايم گفت وگويي داشته و از آينده دفاتر كار، فرهنگ شركتي و طراحي 
مجدد محيط هاي كار سخن گفته است. چكيده   اي از اين گفت وگو را مي توانيد در كانال تلگرامي 

»دنياي اقتصاد« بيابيد.  

كارايي كتاب خواندن
دكتر علي سرزعيم در كانال تلگرامي خود 
نوش��ت: چند روز قبل دوستي به ديدنم 
آمد و كتابي داد كه فهميد قبلاً خوانده ام. 
به او گفتم اصل پيام كتاب در همان فصل 
اول بود ولي راستش را بخواهي اصلاً يادم 
نيس��ت پيامش چه بود ! بعد به او گفتم 
راستش چند وقتي اس��ت ذهنم درگير 
موضوع كارايي كتاب خواندن است. كتاب 
خواندن نيز نوعي رفتار سرمايه گذاري است، يعني فرد پول مي دهد كتاب مي خرد، وقت مي گذارد 
كتاب مي خواند )مثلاً ۲۰ ساعت( به اميد آنكه اين هزينه ها بازده داشته باشد؛ بازدهي از نوع كسب 
معلومات. حال اگر بعد از چند سال تنها چيزي كه به ياد آدم مي ماند و ياد مي گيرد در حد يك دقيقه 

هم نباشد آدمي شك مي كند كه آيا سرمايه گذاري را به شكل درستي انجام داده است؟
به همين دليل برخي اصولاً به شيوه مطالعه قائلند، يعني معتقدند كه آدمي هنگام مطالعه بايد 
حتماً خلاصه بردارد، روي كتاب علامت بزند و... شهيد مطهري معتقد بود كتاب هاي جدي 
را بايد دو بار خواند. بار اول براي سيراب كردن عطش كنجكاوي در مورد محتوا و بار دوم براي 

خواندن همراه با تأمل و نقد و ارزيابي. 
البته يك ديدگاه ديگر هم آن است كه كتاب ها ناخودآگاه اثراتي مي گذارند كه شايد به آدمي به آن 
خودآگاه نباشد در عين حال كه به زنده ماندن و فعال ماندن قوه شناخت و تعقل كمك مي كند.  
چكيده سخن آنكه كتاب خواندن نوعي سرمايه گذاري از جنس وقت، انرژي و پول است و بايد 
آدمي در انتخاب كتاب فوق العاده حساس باشد تا كتاب ارزشمندي را انتخاب كند. افزون بر آن بايد 
سعي كند حين خواندن نكات ارزشمند را علامت گذاري كند و بعد از خواندن دست كم در حد يك 
صفحه چارچوب اصلي ايده كتاب را ترسيم كند. البته برخي كتاب هاي جدي را بايد دست كم دو 

بار خواند تا فهم كاملي ايجاد شود. اينگونه است كه بازدهي اين سرمايه گذاري افزون مي شود.

تو غلط كرده اي پولت را در توليد وارد كرده اي!
مصطفي نصر اصفهاني در كانال 
تلگرامي خود نوشت: تصور كنيد 
شما يك كارگاه توليدي راه اندازي 
و ب��راي آن يك ميلي��ارد تومان 
هزينه كرده ايد. اما الان پول لازم 
داريد و مجبوري��د آن كارگاه را 
بفروش��يد. با مش��تريان بالقوه 
صحبت مي كنيد و آنها مي گويند 
اين كارگاه فق��ط ۲۰۰ ميليون 
تومان مي ارزد! در اين وضعيت چه احساسي خواهيد داشت؟ اگر دوست شما كه تصميم داشت مشابه 

همين سرمايه گذاري را در شهر خودش بكند اين ماجرا را ببيند چه فكري پيش خودش مي كند؟
آنچه در بازار س��هام ايران اتفاق افتاده است مشابه داستان بالاس��ت. حتي در همان اوج بازار 
سال ۹۹ هم درصد عمده اي از شركت ها هنوز يك چندم ارزش جايگزيني معامله مي شدند 
)همان زمان  اينجا در اين مورد نوشتم(. آن وقت بعضي به اصطلاح تحليلگران، بازار سال ۹۹ را 

سوپرحباب تلقي مي كردند و متأسفانه هنوز هم بر اين اشتباه خودشان اصرار مي كنند!
اينكه شما بنگاهي را كه ارزش جايگزيني آن يك ميليارد تومان است ۲۰۰ ميليون تومان قيمت گذاري 
كنيد يعني به كسي كه آن بنگاه را راه اندازي كرده است با صداي بلند و محكم مي گوييد: »تو غلط 
كردي پولت را آوردي در توليد!« نتيجه مي شود اينكه ديگر كسي در اين زمينه سرمايه گذاري نخواهد 
كرد. مثلاً امسال باز هم شاهد قطعي برق مكرر براي صنايع و مردم خواهيم بود و هيچ آدم عاقلي هم 

پولش را صرف راه اندازي نيروگاه در اين كشور نخواهد كرد، چون تنبيه خواهد شد!
جالب است مخالفان ايده ارزش جايگزيني در مواجهه با قيمت هاي ملك، چشمشان را لوچ 

كرده و منطق تحليلي شان وارونه مي شود!

برق در ايران اول كجا را روشن كرد؟
ش��هاب رويانيان در كانال 
تلگرامي خود نوشت: لامپ 
رش��ته اي التهابي، در ادامه 
تلاش براي س��اخت چراغ 
برق با عمر طولاني و كاربرد 
آسان، به همت دانشمندان 
مختلف از جمله توماس آلوا 
اديسون )۱۸۴۷- ۱۹۳۱م(، 
پس از آزمايش هاي فراوان 
و رو به پيش��رفت، در سال 
۱۸۷۹م )۱۲۵۸ش( اختراع شد و خيلي زود رواج يافت.  محمدحسن خان اعتمادالسلطنه، 
وزير انطباعات ناصرالدين شاه قاجار، در يادداشت هاي روزانه خود به تاريخ پنج شنبه ۱۰ محرم 
۱۳۰۲ق )۹ آبان ۱۲۶۳ش( مي نويسد: »امروز چهل چراغ برقي كه پنج سال است با طناب و 
مفتول از سقف تكيه آويخته بودند، خيلي محكم و استوار بود، قبل از تعزيه يك مرتبه به زمين 
افتاد. شاه و مردم به فال بد گرفتند.« از توجه به اين كه از پنج سال قبل از تاريخ مزبور، يعني از 
سال ۱۲۵۸ش، تكيه دولت در تهران، با نور چراغ برق روشن مي شد مي توان دو برداشت كرد:

۱. چراغ برق از نوع لامپ رشته اي التهابي، در همان سال هاي اختراع و تكميل وارد ايران شد. 
اين فرض ممكن است به دليل مشكلات رفت و آمد در آن زمان بعيد به نظر برسد، ولي توجه 
به منابع آن دوران نش��ان مي دهد ابزارها و حتي روزنامه هاي غربي، با پست مرتب به ايران 
مي رسيد و يكي از كارهاي روزانه همين اعتمادالسلطنه، خواندن روزنامه هاي فرانسوي براي 
شاه بود. وي چند سال در فرانس��ه درس خوانده بود و تسلطش به فرانسوي به حدي بود كه 
روزنامه را  جلو خود مي گرفت و خبرها را به فارسي براي شاه مي خواند به نحوي كه افراد ناآگاه 

ممكن بود تصور كنند وي دارد از روي روزنامه فارسي مي خواند. 
۲. چراغ هاي استفاده ش��ده در تكيه دولت، از نوع چراغ قوس الكتريك در فضاي باز يا ديگر 

چراغ هاي برقي ابتدايي بود كه در سالياني پيش تر اختراع شده بود. 
اين نكته هم گفتني است كه تكيه دولت ساختماني عظيم با گنجايش بيش از ۴هزار نفر بود كه 
در زمان ناصرالدين شاه در جنوب غربي عمارت شمس العماره ساخته شد و در ماه محرم در آن 
تعزيه اجرا مي شد. اين بنا  حدود سال ۱۳۳۰ براي ساخت يكي از شعب بانك ملي تخريب شد. 
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تنها »دولت آگاه« قادر به سياست هاي 
مؤثر و هدفمند است

سيد محمدهادي سبحانيان در توئيتي نوشت: حلقه مفقوده نظام حكمراني 
در ايران، حكمراني مبتني بر داده هاي معتبر اس��ت. دولت آگاه به وضعيت 
اقتصادي مردم، سياست هاي حمايتي و مالياتي اش مؤثر و هدفمند خواهد 
بود. تحقق اين رويكرد وظيفه دولت و حق ملت و پيامد آن شفافيت، حذف 
تبعيض، رانت، فساد و ارتقاى عدالت است. حركت دولت در اين مسير است.  

صحبت از زيبايي آداب خودش را دارد
اميرعلي بني اس��دي در كانال تلگرامي خود نوشت: به نظرم صحبت از 
زيبايي با آدم هايي كه زشتي محاصره شون كرده آداب خودش رو داره. 
صحبت از زيبايي بدون به رسميت شناختن زشتي هايي كه ديگران رو 
رنج ميده كوچك شمردن رنج ديگريه. پس پيش از نشون دادن زيبايي، 
همدلي و همدردي با اونايي كه زشتي محاصره شون كرده، لازمه. ميخوام 
بگم نش��ون دادن تابلوي زيباي روي ديوار به آدمي كه گوشه اتاق داره 

اشك ميريزه فقط وقتي قابل دفاعه كه قبلش دستش رو گرفته باشيم.

امثال حاج علي واقعاً پاي اين نظامند
دانيال معمار در توئيتي نوشت: اهالي تهرانپارس »حاج علي« صدايش 
مي كنند. پسرش در كربلاي ۵ شهيد ش��ده. حاج علي نظري ۲۰ سال 
است به ياد پس��ر ش��هيدش، هفته اي ۱۲۰۰ نان بين نيازمندان محله 
توزيع مي كند تا هيچ نيازمندي اينجا لنگ نان شب خود نماند. مدعي كه 

زياد است، اما امثال حاج علي واقعاً پاي اين نظام و انقلاب ايستاده اند. 

    تصویر منتخب

   يكي كه اينطوري دو دستي نگهت داره تا نخوري زمين 
            | صفحه توئيتري »بانوي شوشتري«


